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Motioner till regionfullmäktige  
i region Aros-Gävle 24 april 2022 
 
 
Motion om suspendering I 
Gör om – gör rätt! 
 
Bakgrund  
Under året 2021 suspenderades två förtroendevalda medlemmar inom Hyresgästföreningen 

Uppsala-Knivsta, Michel Rowinski och Thomas Ericson.  
Förfarandet skedde dels på oklara grunder, dels enligt regler som både ändrades och skärptes - 

medan suspenderingsprocessen pågick. Man hade till exempel insett att suspenderingsbeslut 
inte bör fattas med utgångspunkt i en enmansutredning via ett enda telefonsamtal.  

Likafullt fortsatte suspenderingsärendet att behandlas som om ingenting hänt – och dessutom utan 
att de berörda, Michel Rowinski och Thomas Ericson – bereddes möjlighet att ta del av de 
protokoll som borde ha godkänts i anslutning till varje möte. 

 
Jag föreslår därför  
att hela suspenderingsprocessen görs om enligt de nya regler som fastställts, 
att Regionsstyrelsen denna gång ger uppdraget till två utanför stående och professionella personer 

varigenom missstanke om jäv helt kan uteslutas. 
 
Ulrika Tornberg Förtroendevald i Hyresgästföreningen Uppsala – Knivsta 
 
 

Svar på motion om suspendering I 
 
Under 2021 suspenderades två medlemmar i regionen efter beslut i regionstyrelsen. 
Motionären föreslår att den regionala suspenderingsprocessen görs om samt att regionstyrelsen 

ger uppdraget till två utanstående personer. 
Regionstyrelsen konstaterar att suspenderingarna har överklagats till Förbundsstyrelsen, samt att 

Förbundsstyrelsen sedan efter sedvanlig utredning beslutat om att fastslå dessa. 
Med detta konstaterar regionstyrelsen att suspenderingarna är behandlade och fastslagna enligt 

stadgarna. 
 
Förslag till beslut 
Att regionstyrelsen föreslår fullmäktige att avslå motionen. 
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Motion om suspendering II 
 
Bakgrund 
Sedan sommaren 2021 har det bland tjänstemän och förtroendevalda inom folkrörelsen 

Hyresgästföreningen pågått ett direkt maktmissbruk mot förment obekväma förtroendevalda i region 
Aros-Gävle liksom på andra platser i landet. Vad som håller på att hända är att anställda i föreningen, 
som egentligen är till för de förtroendevalda, successivt tar makt över folkrörelsen med uppenbar 
toppstyrning och påföljande tystnadskultur som följd. Vem vågar uttrycka sitt hjärtas mening, om det 
kan leda till degradering, suspendering och uteslutning från förbundet? 

Från såväl tjänstemän högre upp i hierarkin och dito förtroendevalda hänvisas till arbetsordningar och 
rutiner som för ”vanliga” förtroendevalda samtidigt är svåra att få tillgång till. Inte ens de som 
drabbas av suspendering har kunnat få del av dessa. 

Protokoll har saknats från viktiga möten vilket har till följd, att Hyresgästföreningen riskerar att 
uppfattas som en hemlig klubb. Vad vi saknar är transparens, öppenhet och en demokratisk dialog 
mellan de anställda och de förtroendevalda. Utan denna öppenhet kommer det att bli allt svårare att 
engagera sig. Risken är därmed stor att Hyresgästföreningen upphör att vara en folkrörelse. 

Sammanfattningsvis är det som hänt den senaste tiden i vår region, Aros-Gävle liksom på andra platser, 
till exempel i Göteborg fullständigt tondövt och utgör ett stort hinder för att vi ska nå målen om 
52/22. 

 
Vi förtroendevalda förväntar oss därför 
att besluten om suspendering av två förtroendevalda i region Aros-Gävle i första hand skyndsamt dras 

tillbaka eftersom underlaget för suspenderingarna är undermåligt och saknar en rättssäker hantering 
att besluten i andra hand tas om och då av utomstående, professionella utredare för att undvika jäv 

och att det i utredningen ska finnas representation av förtroendevalda, och slutligen 
att alla kort läggs på bordet när det gäller vad som skett för att undvika olycklig ryktesspridning och 

för att förtroendet för folkrörelsen Hyresgästföreningen ska kunna återskapas, lokalt, regionalt och 
nationellt. 

 
Mikael Bergström, Anette Börjesson, Thomas Ericsson, Astrid Hage, Börje Hallberg, Sören 

Oscarsson, Michel Rowinski, Marianne Staaf, Ulrika Tornberg 
 
 

Svar på motion om suspendering II 
 
Under 2021 suspenderades två medlemmar i regionen efter beslut i regionstyrelsen. 
Motionärerna föreslår att besluten om suspendering dras tillbaka, att besluten i andra hand tas om 

samt att alla kort läggs på bordet när det gäller vad som skett. 
Regionstyrelsen konstaterar att suspenderingarna har överklagats till Förbundsstyrelsen, samt att 

Förbundsstyrelsen sedan efter sedvanlig utredning beslutat om att fastslå dessa. 
Med detta konstaterar regionstyrelsen att suspenderingarna är behandlade och fastslagna enligt 

stadgarna. 
 
Förslag till beslut 
Att regionstyrelsen föreslår fullmäktige att avslå motionen. 
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Motion om medlemsförmån elavtal 
  
Bakgrund 
Vi har senaste tiden fått erfara att elpriset kan variera kraftigt, och även bland hyresgäster kan 

denna utgift visa sig påfrestande i hushållsekonomin. Därav kan det vara idé att som 
medlemsförmån kunna erbjuda ett bra elavtal som är tryggt och stabilt över tid – ett avtal som 
är förhandlat med noga utvald lämplig leverantör. 

 
Förslag 
Att Fullmäktige ger regionstyrelsen och/eller annan funktion i regionen i uppdrag att verka för att 

sådan medlemsförmån skapas. 
 
Styrelsen Hyresgästföreningen Västerås 
 
 

Svar på motion om medlemsförmån elavtal 
 
Motionären vill verka för att Hyresgästföreningen tar fram en medlemsförmån som erbjuder ett 

tryggt och stabilt elavtal, med en noga utvald leverantör. 
Regionstyrelsen konstaterar att det finns en ny, gemensam förmånsstrategi framtagen i 

Hyresgästföreningen. Inriktningen på den är bland annat är att satsa på nationella förmåner 
som är tätt knutna till boendet, vilket ett elavtal är. Då allt förmånsarbete framöver ska ske 
nationellt skickar regionstyrelsen förslaget vidare till förbundskontoret. 

 
Förslag till beslut 
Att regionstyrelsen föreslår fullmäktige att anse motionen besvarad. 
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Motion Inför valet 2022 – bostadspolitik 
  
Bakgrund 
Då vi befinner oss i ett valår anser vi det vara av stor vikt att mot olika politiker aktualisera 

bostadsfrågan ytterligare och samtidigt vara konkreta med olika frågeställningar. Därav nedanstående 
15 frågor – avsedda att ställas till lämpliga politiker i kommun, region och riksdag. 

Tanken är att nedanstående frågor till politiker ska kunna användas som ett slags standard-dokument att 
användas av föreningar och lokala hyresgästföreningar. 

 
Förslag 
Att Fullmäktige godkänner och ställer sig bakom nedanstående frågeställningar avsedda att användas av 

Hyresgästföreningen på olika nivåer inom regionen gentemot politiker inför valet. 
 
1. Förnamn och efternamn 
2. Aktiv i följande parti 
3. Står på lista/nummer 
4. Innehar i dagsläget förtroendeuppdrag i: kommunfullmäktige, landstingsfullmäktige eller riksdag? 
5. Anser du att det finns behov av mera bostäder i din kommun? 
6. Skulle du personligen vilja ta upp frågan om bostadsbyggande med normala hyra till kommun eller riksdag? 
7. Tycker du det är bra initiativ att Hyresgästföreningen har tagit upp frågan om bostadsbrist? 
8. Vad anser du Hyresgästföreningens uppgift gällande bostadsbrist i din kommun? 
9. Hur kommer du själv påverka dina politiska kollegor att fatta beslut för flera bostäder i kommunen med rimlig hyra? 
10. Tänker du som politiker driva frågan om bostadsbyggande med rimlig hyra för att Sveriges regering ska verka för 

detta på riksnivå? 
11. Hur vill du att vi från Hyresgästföreningen ska hjälpa samhället? 
12. Vad vill du som politiker göra för samhället i Sverige angående bostadsbrist? 
13. Hur synlig kommer du att vara inom detta vad gäller bostadmässiga aktiviteter? 
14. Av vilken anledning ska vi rösta på dig gällande dessa frågor? 
15. Kommer du som politiker att kämpa för att alla ska ha en bra bostad med rimlig hyra? Kan du ta denna fråga till 

ditt partis dagordning och leverera ett svar? 
Vi eftersträvar transparens och ärliga svar från samtliga ställda frågor. Det är en förutsättning för att hyresgästerna ska 

kunna genomföra ett rimlig val. Dina svar och ståndpunkter kommer att offentliggöras för våra medlemmar. 

 
Gabrö Gabriel Agirman, medlem Västerås 
 
 

Svar på motion Inför valet 2022 - bostadspolitik 
 
Motionären belyser vikten av att aktualisera bostadsfrågan för politiker i kommun, region och riksdag 

under valåret 2022. Motionären har som ett stöd i detta arbete tagit fram ett frågeformulär att 
användas av föreningar och lokala hyresgästföreningar i deras politikerkontakter. 

Regionstyrelsen konstaterar att mycket nationellt stödmaterial kommer att tas fram, bland annat 
dokumentet ”Politikerträffar inför valet 2022”, som bland annat innehåller ett frågebatteri kopplat till 
varje prioriterad valfråga. 

Motionärens frågeformulär innehåller relevanta frågeställningar, och kan med fördel användas av 
föreningar och lokala hyresgästföreningar som ett komplement till nationellt framtaget material. 

 
Förslag till beslut 
Att regionstyrelsen föreslår fullmäktige att anse motionen besvarad. 


